
Protokół Nr XII/2025

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 20 lutego 2025 roku

Rozpoczęcie:  godz. 14:00

Zakończenie: godz. 14:30

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Marcin  Perzyński otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę:  „Otwieram XII sesję Rady Miejskiej  w Żarowie”.  Przywitał  wszystkich

zebranych, a następnie stwierdził  kworum i  prawomocność obrad na podstawie listy obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

           Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 13 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Roman Konieczny,

2. r. Piotr Koluśniewski.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Miasta  Żarów  Przemysław Sikora,  Zastępca  Burmistrza  Kamil

Nieradka, Sekretarz Sylwia Pawlik i Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący Rady powiedział,  że  porządek obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Pytań do porządku obrad nie było,  więc  Przewodniczący Rady powiedział,  że porządek obrad

pozostaje bez zmian.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?
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Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie  Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 4

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2025 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Uchwała nr XII/71/2025

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Uchwała nr XII/72/2025

Pkt 3. wyrażenia zgody na przystąpienie do Programu Odnowy Wsi Dolnośląskiej przez sołectwa

Mikoszowa i Imbramowice. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Załącznik nr 9

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Zastępca Burmistrza Kamil Nieradka powiedział, że projekt nr 3 omówi razem z projektem nr 4,

ponieważ uchwały te są ze sobą powiązane. W 2025 roku postanowiliśmy zaktualizować strategie

sołeckie we wszystkich miejscowościach. Zaktualizować tam, gdzie ich nie ma, a tam gdzie są, to

chcemy je stworzyć na nowo. Na przełomie stycznia i lutego odbyły się spotkania, które prowadził

przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego, na których mieszkańcy aktualizowali strategie, tworzyli

je  na  nowo.  Spotkania  odbyły  się  dla  mieszkańców  Kalna,  Łażan,  Krukowa,  Wierzbnej,

Mikoszowej i Imbramowic. Strategia jest to ważny dokument, który wskazuje kierunki rozwoju wsi,

ważny  przy  składaniu  wniosków  do  Urzędu  Marszałkowskiego.  Zamierzamy  złożyć  dla

Imbramowic  w  zakresie  remontu  świetlicy  wiejskiej,  chodzi  o  remont  podłogi,  natomiast  dla

Mikoszowej  będzie  to  montaż  placu  zabaw wraz  z  altaną.  Dzięki  tej  uchwale  dostaniemy dwa

dodatkowe punkty  przy  ocenie  wniosków. Na kolejnych sesjach  będziemy przyjmować kolejne

strategie  dla  kolejnych  miejscowości.  Uchwała  nr  3,  czyli  uchwała  dotycząca  przystąpienia  do

Programu  Odnowy  Dolnośląskiej  Wsi,  szerzej  traktuje  aspekt  tego  programu.  Dzięki  temu,  że

przyjmiemy  tą  uchwałę,  dostajemy  1  dodatkowy  punkt  przy  naborze,  ale  też  umożliwia  ona

aplikowanie o środki stowarzyszeniom działającym na terenie wiejskim, kołom gospodyń, klubom

sportowym.  Stowarzyszenia mogą składać same te wnioski. Także mam nadzieję, że przyjmiecie

państwo  te  2  uchwały  i  że  uda  nam  się  pozyskać  środki,  teraz  w  pierwszej  kolejności  dla

Imbramowic i Mikoszowej, a przy kolejnych naborach dla kolejnych miejscowości.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  Programu  Odnowy  Wsi  Dolnośląskiej  przez  sołectwa

Mikoszowa i Imbramowice, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 10

Przedmiotowa uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na przystąpienie do Programu Odnowy Wsi

Dolnośląskiej przez sołectwa Mikoszowa i Imbramowice, stanowi załącznik do protokołu.
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Załącznik nr 11

Uchwała nr XII/73/2025

Pkt 4. zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mikoszowa i Imbramowice. Przedmiotowy

projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Radna  Zuzanna  Szill powiedziała,  że  miejscowość  Wierzbna  też  brała  udział  w  tej  strategii

rozwoju  wsi,  są  to  bardzo  ważne  dokumenty,  ponieważ  oprócz  tego,  że  zaangażowali  się

mieszkańcy w odnowieniu tej strategii, to też bardzo jasno nakreśla kierunki, w jakim sołectwo chce

się rozwijać, jakie są jego potrzeby. Dobrze, że Urząd wyszedł naprzeciw potrzebom mieszkańców i

możemy to realizować, mając na względzie również pomoc przy zdobywaniu środków na różne

wskazane cele.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie  Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zatwierdzenia  Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Wsi  Mikoszowa  i  Imbramowice,  została  przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie  zatwierdzenia Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Wsi Mikoszowa i

Imbramowice, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Uchwała nr XII/74/2025

Pkt  5.  przekształcenia  Przedszkola  Miejskiego  „Bajkowe  Przedszkole”  w  Żarowie  poprzez

utworzenie dodatkowych lokalizacji przedszkola. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej

i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały.
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Sekretarz Sylwia Pawlik powiedziała, że ta uchwała jest ostatnim krokiem, o którym mówiliśmy

na ostatniej sesji, ponieważ podejmowaliście wtedy Państwo uchwałę o zamiarze przekształcenia

przedszkola. Uchwała ta została pozytywnie zaopiniowana przez Dolnośląskie Kuratorium Oświaty,

uzgodniona  ze  związkami  zawodowymi,  które  działają  na  terenie  naszych  szkół.  Wobec

powyższego  nie  ma  już  przeszkód,  żeby  przyjąć  właściwą  uchwałę.  To  jest  kolejny  element

wynikający  z  ustawy.  Wobec  powyższego  dzisiaj  finalizujemy  kwestię  przekształcenia  i  w

momencie, kiedy zakończy się remont, będziemy podejmować uchwały o powrocie na właściwe

miejsca lokalizacji, które były i o przeniesieniu wszystkiego do budynku przedszkola.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,

że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu  uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

przekształcenia  Przedszkola  Miejskiego  „Bajkowe Przedszkole”  w Żarowie  poprzez  utworzenie

dodatkowych lokalizacji przedszkola, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Przedmiotowa uchwała w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego „Bajkowe Przedszkole”

w  Żarowie  poprzez  utworzenie  dodatkowych  lokalizacji  przedszkola, stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 17

Uchwała nr XII/75/2025

Pkt 6. ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli,

innych form wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie gminy Żarów przez inne

niż  Gmina  Żarów  osoby  prawne  i  fizyczne  oraz  trybu  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i

wykorzystania. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej

i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Sekretarz Sylwia Pawlik powiedziała, że od 1 stycznia zmieniły się zasady finansowania oświaty

w naszym kraju. W tej chwili nie ma już subwencji oświatowej, tylko są środki w oparciu o tzw.

potrzeby oświatowe. Są one uwzględnione w dochodach jednostek w PIT i w CIT, ale to jest tylko
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dygresja. Natomiast wiadomym jest, że gminy dotują szkoły niepubliczne na terenie swoim i mamy

taką szkołę niepubliczną w Zastrużu. Gmina ma kompetencje do ustalenia trybu i zasad udzielania

dotacji dla tych szkół, które są wynikiem ustawy o prawie oświatowym, która mówi, jak to się

nalicza.  Dotacje będą teraz obliczane na podstawie potrzeb oświatowych i wprowadzony zostaje

system  wagowy,  że  w  oparciu  o  poszczególne  wagi  będzie  przyznawana  kwota  dotacji.

Najważniejszą zmianą jest to, że bardziej te środki są nacelowane na potrzeby konkretnego ucznia,

to znaczy że będą zależały od faktycznej liczby godzin, jakie są przeprowadzone. Jest taki system

informacji  oświatowej,  do której  2  razy  do roku dyrektor  szkoły składa  swoje  informacje  i  na

podstawie tego wiemy, jakie mamy poszczególne wagi. Istotna zmiana dotyczy przede wszystkim w

tym projekcie, że uczniowie z autyzmem, z aspergerem, z niepełnosprawnościami sprzężonymi, to

jest ukłon w ich stronę, żeby bardziej się skupić na takich potrzebach i żeby faktycznie te środki

były przeznaczane na potrzeby dzieci przy założeniu prowadzenia z nimi zajęć specjalistycznych,

które są potrzebne w związku z tymi potrzebami.  Ponieważ nastąpiły takie zmiany, jest możliwe

korygowanie  tej  dotacji  co  miesiąc,  bo  co  miesiąc  będą  składali  informacje,  jakie  zostały

przeprowadzone  zajęcia.  Musimy podjąć  tą  uchwałę,  ponieważ  zmienia  się  wniosek,  jaki  będą

składać do nas o tą dotację. Jest dużo bardziej szczegółowy wniosek, który jest wynikiem zmian w

ustawie prawo oświatowe.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,

że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Głosów  w  dyskusji  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i  przeszedł  do

głosowania  przedmiotowego  projektu  uchwały.  W wyniku głosowania  przy  13  głosach „za”,  0

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, uchwała w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania

dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i

szkół prowadzonych na terenie gminy Żarów przez inne niż Gmina Żarów osoby prawne i fizyczne

oraz  trybu  kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania,  została  przyjęta.  Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Przedmiotowa uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i

niepublicznych przedszkoli,  innych form wychowania przedszkolnego i  szkół  prowadzonych na

terenie gminy Żarów przez inne niż Gmina Żarów osoby prawne i fizyczne oraz trybu kontroli

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 20

Uchwała nr XII/76/2025

Pkt  7.  wskazania  jednostek  oświatowych  prowadzonych  przez  Gminę  Żarów,  które  tworzą
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wydzielony rachunek dochodów oraz ustalenia źródeł dochodów i ich przeznaczenia. Przedmiotowy

projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej

i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Sekretarz  Sylwia  Pawlik powiedziała,  że  nasze  placówki  oświatowe  mają  prawo  pozyskiwać

dochody.  Rada  Gminy  ma  obowiązek  wskazać,  jakie  mogą  być  źródła  tych  dochodów.  Macie

Państwo uprawnienie do wskazania, na co mogą te pozyskane dochody przeznaczać nasze szkoły.

Rachunek mają wydzielony, bo wiadomo, że te środki zawsze pozyskują, dlatego konieczne jest

podjęcie tej uchwały, aby mogły wydatkować je zgodnie z Państwa wytycznymi, z uchwały.

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Pomocy Społecznej Agnieszka Proniewicz powiedziała,

że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Głosów  w  dyskusji  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i przeszedł  do

głosowania  przedmiotowego  projektu  uchwały.  W wyniku głosowania  przy  13  głosach „za”,  0

„przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie  wskazania  jednostek  oświatowych

prowadzonych przez Gminę Żarów, które tworzą wydzielony rachunek dochodów oraz ustalenia

źródeł dochodów i ich przeznaczenia, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 22

Przedmiotowa uchwała w sprawie  wskazania jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę

Żarów,  które  tworzą  wydzielony  rachunek  dochodów  oraz  ustalenia  źródeł  dochodów  i  ich

przeznaczenia, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 23

Uchwała nr XII/77/2025

Pkt 8.  zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 października 2006

roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w

obszarze miasta Żarowa. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 24

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział, że jest to zmiana miejscowego  planu w Żarowie, w

części, gdzie znajduje się szkoła podstawowa przy ulicy Piastowskiej, a dokładnie części obiektów
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sportowych,  gdzie  znajduje się  Orlik.  Zmiana dotyczy zapisu słownego i  nie  ma tam zmian w

opisach graficznych, czy rysunkach.  W poprzedniej uchwale istniał zapis, że możliwa jest tylko

rozbudowa  obiektów  szkolnych  i  sportowych,  a  my  budujemy  tam nowy  budynek  i  żeby  go

odebrać, musimy mieć zapis w planie, że możemy budować obiekty szkolne i sportowe, więc to jest

tylko i wyłącznie ta niewielka zmiana w planie, która umożliwi nam sprawnie dokończyć i odebrać

budynek, który obecnie budujemy.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu  uchwały.  W wyniku

głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, uchwała w sprawie zmiany

uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 października 2006 roku w sprawie:

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obszarze miasta

Żarowa, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 25

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia 27 października 2006 roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla terenów położonych w obszarze miasta Żarowa, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 26

Uchwała nr XII/78/2025

Pkt 9.  zatwierdzenia planu pracy Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Żarowie na 2025 rok.

Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 27

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i oddał głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jadwiga Owczarek powiedziała, że w pierwszym punkcie

planu pracy Komisji Rewizyjnej znajduje się analiza sprawozdania Burmistrza z realizacji budżetu

za 2024. Drugi punkt,  opracowanie opinii  w sprawie wykonania budżetu gminy za 2024, trzeci

opracowanie  wniosku  do  Rady  |Miejskiej  i  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie

absolutorium  dla  Burmistrza  Miasta  Żarów.  Czwarty  punkt  kontrola  finansowa  wybranych

jednostek.

Głosów  w  dyskusji  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i przeszedł  do

głosowania  przedmiotowego projektu  uchwały.  W wyniku  głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0
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„przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie na 2025 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 28

Przedmiotowa uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w

Żarowie na 2025 rok, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 29

Uchwała nr XII/79/2025

IV. Przedstawienie sprawozdań z prac komisji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 59 ust. 1 statutu gminy Przewodniczący komisji

byli zobligowani do przedłożenia sprawozdań z działalności komisji i zapytał, czy chcecie Państwo

teraz,  aby  przewodniczący  komisji  odczytali  przygotowane  sprawozdania,  czy  zapoznacie  się

państwo z nimi wg własnych potrzeb, bo one będą dostępne dla Państwa. W przypadku Komisji

Rewizyjnej termin złożenia sprawozdania ubywa 31 marca.

Radni zgodzili się, aby sprawozdania były do wglądu

Ad. V.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 30

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego sprawozdania?

Pytań  do  przedmiotowego  sprawozdania  nie  było  więc  Przewodniczący  obrad  przeszedł  do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI.  Sprawy różne.

Przewodniczący Rady powiedział, że wpłynęło sprawozdanie zatwierdzone przez Burmistrza, które

dotyczy  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu

zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę Żarów. Sprawozdanie jest do

wglądu  i możecie  się  Państwo  z  nim  zapoznać.  Następnie  Przewodniczący  Rady poprosił  o

składanie interpelacji. Interpelacje na piśmie złożyła radna Jadwiga Owczarek.

Radna Agnieszka Proniewicz zapytała, czy coś wiadomo w temacie autobusów czerwonych, które

miały od kwietnia jeździć. Czy mamy jakieś informacje? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że jesteśmy w trakcie końcowych rozmów, jeżeli

chodzi o podpisanie porozumienia z  Miejskim  Przedsiębiorstwem  Komunikacyjnym w Świdnicy.
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Planujemy, ale jeszcze nie mamy domówionych ostatecznych szczegółów. Wstępny zarys umowy

jest  od  31  marca.  Chcielibyśmy,  aby  transport  komunikacyjny  dla  osób  z  naszej  gminy  był

realizowany przez MPK Świdnica i w tym kierunku dążymy.

Radna Agnieszka Proniewicz dopytała, czy we wszystkie dni tygodnia będą autobusy kursowały? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że to będą dwa różne kursy, 1 będzie to kurs szkolny,

czyli  od  poniedziałku  do piątku,  drugi  w dni  wolne  od pracy i  w  święta,  czyli  wakacje,  ferie,

niedziele,  i święta. Zaczniemy od kursu od poniedziałku do piątku, ale przed wakacjami chcemy

uruchomić  także  kurs  w święta,  weekendy  i  wakacje  ustalamy  i  rozmawiamy  z  Miejskim

Przedsiębiorstwem. To będzie całkiem inna umowa, troszkę inna współpraca. Musimy się domówić

na temat konkretnych zapisów, ale chcemy, żeby od wakacji ten kurs też ruszył, czyli będą  dwie

osobne  umowy.  Dla  mieszkańców  będzie  to  niezauważalne,  że  to  są  dwie osobne  umowy.

Ostatecznie autobusy będą jeździły od poniedziałku do niedzieli.

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, czy autobusy będą jeździły też z Bukowa?

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  nie  mamy  podpisanego  ostatecznego

porozumienia,  więc  to,  co  teraz  mówię  jest jeszcze  w  formie  wstępnych,  roboczych  zapisów.

Autobus ma jeździć z Bukowa,  tak planujemy.  Ma jeździć też z  Przyłęgowa, z Bukowa, będzie

jechał  przez Imbramowice,  Mrowiny,  do  Żarowa,  z  Przyłęgowa,  będzie jechał  przez  Łażany do

Żarowa do Kalna i do Świdnicy przez Żarów. Na pozostałych trasach będzie jeździł przewoźnik,

który do tej pory funkcjonuje. To jest wstępny zapis, musimy od czegoś zacząć. Zobaczymy, jak to

nam się  sprawdzi,  jak to  się  będzie finansowało  i  jakie  koszty będziemy ponosili.  Jeżeli  to  się

sprawdzi.  MPK jest  gotowe do współpracy, żeby rozszerzyć te kursy na inne miejscowości,  nie

zależy to tylko i wyłącznie od naszych chęci, naszych możliwości finansowych. Chodzi też o ilość

autobusów,  bo  to  MPK też  ma  ograniczoną  ilość  autobusów,  a  to  jednak  jest  duży  obszar  do

objechania i kierowców, którzy te autobusy obsłużą, a MPK ma problemy z  kierowcami, więc od

kierowców też to zależy, czy te kursy, w jakiej ilości i przez jakie miejscowości będą realizowane.

Radna Zuzanna  Szill powiedziała,  że  nie  może  doczekać  się  tego  momentu,  kiedy  czerwone

autobusy ruszą,  ponieważ było duże poruszenie  i  jest nadal, jeżeli chodzi o mieszkańców, pewnie

całej naszej  gminy.  Rozumiem, że te  koszty będą zależały od tego, jak duża będzie frekwencja

pasażerów na trasie, od tego, jak liczni mieszkańcy będą korzystać z linii autobusowych. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że będą dwie różne umowy. Jedna umowa będzie na

zasadzie porozumienia.  Druga będzie przez przejechane wozokilometry,  czyli  te  weekendy będą

10



raczej stałymi kosztami, ponoszonymi przez gminę. Nawet jak autobus „będzie woził powietrze”, to

będziemy musieli pokryć koszty przy tym kursie. Ważne, żeby te autobusy wjechały i jeździły. 

Więcej pytań nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

VII.  Przyjęcie protokołu Nr XI/2025 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 16 stycznia

2025r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w wyniku którego przy 13 głosach „za”, Protokół Nr XI/2025 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w

dniu  16  stycznia  2025r.  został  przyjęty  przez  radnych  Rady  Miejskiej  w  Żarowie.  Głosowanie

imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.            Załącznik nr 31

Ad VIII. Zakończenie obrad XII sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 20 lutego 2025 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam XII Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                            …..........................................
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady:
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